

السيرة الذاتية واللغة العربية

1 - المعلومات الشخصية:

- الاسم واللقب: فاطمة قلال
- تاريخ ومكان الميلاد: 08-03-1987، بني راشد - الشلف.
- الحالة العائلية: متزوجة
- الجنسية: جزائرية
- عنوان السكن: حي أولاد إبراهيم، حمادي - بومرداس.
- البريد الإلكتروني: fatima.guellal@univ-alger2.dz
- المهنة: أستاذة جامعية
- مكان العمل: كلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية، قسم علوم اللسان.
- الرتبة: أستاذة محاضرة قسم " أ "، منذ: 26-02-2024
- جهة العمل: جامعة الجزائر 2 أبو القاسم سعد الله.
- عنوان العمل: جامعة الجزائر 2، جمال الدين الأفغاني، بوزريعة- الجزائر.

2 - الشهادات العلمية المتحصل عليها:

- شهادة التعليم المتوسط: جوان 2002.
- شهادة البكالوريا: جوان 2005
- شهادة الليسانس: جوان 2009
- شهادة الماجستير: 04/02/2013
- شهادة الدكتوراه: 06/12/2021

3 - الوظائف المهنية والإدارية المشغولة:

- أستاذة في التعليم الابتدائي، مدرسة زوار السعيد الكائنة بحي أولاد إبراهيم، حمادي - بومرداس، خلال الموسم الدراسي: 2014/2015.

- أستاذة دائمة بكلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية، جامعة الجزائر 2 بقسم علوم اللسان منذ تاريخ: 2016/10/05 (أستاذة محاضرة قسم "ب" حاليا).

4- النشاطات البحثية:

4-1. الإشراف على مذكرات الليسانس والماستر التي تم مناقشتها

4-2. المقالات المنشورة:

- مقال بعنوان: " الجانب الاصطلاحي وأهميته في بناء المعجم الحاسوبي للغة العربية" صادر عن مجلة: اللغة الوظيفية، وهي مجلة دورية دولية، محكمة نصف سنوية (مصنفة رتبة C)، رقم التصنيف: 2437 - 0967 / ISSN / رقم الإيداع: 1617-2014. والمجلة صادرة عن جامعة حسيبة بن بوعلي، الشلف، الجزائر.
- صدر المقال في المجلد 10، العدد 01، الصفحة: 296 - 310، بتاريخ: 17-06-2023.

4-3- الأعمال المطبوعة:

- 1- مطبوعة بيداغوجية: ضمن مقياس " اللسانيات التطبيقية "؛ إذ يصنف هذا المقياس ضمن الوحدات الأساسية، المبرمجة لطلبة السنة الثانية ليسانس/ تخصص: لسانيات تطبيقية، شعبة دراسات لغوية.

2- المداخلات العلمية الدولية والوطنية:

2-1. المداخلات الدولية:

- التوجه المنهجي اللساني والنظرية الخيلية الحديثة: مداخله ضمن الملتقى الدولي الموسوم: قضايا اللسانيات العربية الحديثة في ضوء نظرية الوضع والاستعمال، المنعقد بتاريخ: 25 أكتوبر 2022.

2-2. المداخلات الوطنية:

- الاتساق النصي في خطب البشير الإبراهيمي: مداخلة ضمن الملتقى الوطني الموسوم: الأدب الإسلامي المصطلحات والقيمات، المنعقد بتاريخ: 23 فيفري 2022.
- مظاهر التعدد اللغوي في الجزائر وانعكاساته على تعلّم اللغات وتعلّمها: مداخلة ضمن الملتقى الوطني الموسوم: تعليم اللغات في الجزائر وحدود الانفتاح على الآخر، المنعقد بتاريخ: 05 ديسمبر 2023.
- واقع تعليمية الفنون في الجامعة (الأسس والنظريات): مداخلة ضمن يوم دراسي حضوري حول: الفنون في الجامعة - الواقع والتحديات - بتاريخ: 05 ديسمبر 2023.

3- عضوية اللجان العلمية للملتقيات والندوات والاجتماعات العلمية:

- عضو في اللجنة العلمية للندوة العلمية، الموسومة: " الوافد المصطلحي وإشكالات تلقيه في النقد المغاربي المعاصر "، المنعقدة بكلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية، بتاريخ: السبت 29 أفريل 2023.
- عضو في اللجنة العلمية للندوة العلمية، الموسومة: " اللغة العربية لسان العلوم ولغة الشعر والفنون "، المنعقدة بكلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية، بتاريخ: الأربعاء 20 ديسمبر 2023.
- عضو مشارك في تنظيم فعاليات الندوة العلمية المشتركة، الموسومة: " اللغة العربية لسان العلوم ولغة الشعر والفنون "، المنعقدة بكلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية، بتاريخ: الأربعاء 20 ديسمبر 2023.
- عضو مشارك ضمن اللجنة العلمية للندوة، الموسومة: " المرأة ودورها في حفظ وصيانة الفنون وفنون القول وأشكال التراث المادي "، المنعقدة بتاريخ: 07 مارس 2023.

- عضو مشارك المشاركة في جلّ اجتماعات قسم علوم اللسان بكلية اللغة العربية وآدابها واللغات الشرقية، الخاصة بورشات المشروع التمهيدي لإصلاح قطاع التعليم العالي وعصرنته.

4- عضوية لجنة قراءة (عضو محكم ومراجع أو محرر مساعد في مجلة علمية):

- عضو في هيئة تحكيم المجلة: " إشكالات في اللغة والأدب " الصادرة عن جامعة أمين العقال الحاج موسى أق أخموك بتمانغست/ الجزائر، ذات الترقيم الدولي [issn :2335-1586 و e issn :2600-6634] والمصنفة في قسم (ج/ع). للموسم الجامعي: 2021-2022.
- عضو في هيئة تحكيم المجلة: " إشكالات في اللغة والأدب " الصادرة عن جامعة أمين العقال الحاج موسى أق أخموك بتمانغست/ الجزائر، ذات الترقيم الدولي [issn :2335-1586 و e issn :2600-6634] والمصنفة في قسم (ج/ع). لهذه السنة 2024.

CV in English

1-contact Information and Personal Details:

- Name and surname: Fatima Guellal
- Date and place of birth: 08-03-1987, Beni Rachid - Chlef.
- Marital status: Married
- Nationality: Algerian
- Address of residence: Ouled Ibrahim neighborhood, Hamadi - Boumerdes.
- Email: fatima.guellal@univ-alger2.dz
- Profession: University professor
- Place of work: Faculty of Arabic Language, Literature and Oriental Languages, Department of Linguistics.
- Rank: Lecturer, Section "A", since: 26-02-2024
- Employer: University of Algiers 2 Abu Al-Qasim Saadallah.
- Work address: University of Algiers 2, Jamal Al-Din Al-Afghani, Bouzareah - Algeria.

2- Academic certificates obtained:

- Middle School Certificate: June 2002.
- Baccalaureate: June 2005
- Bachelor's Degree: June 2009
- Master's Degree: 02/04/2013
- Doctorate: 12/06/2021

3- Professional and administrative positions held:

- Primary education teacher, Zawar Al-Saeed School located in the Ouled Ibrahim neighborhood, Hamadi-Boumerdes, during the academic year: 2014/2015.
- Permanent professor at the Faculty of Arabic Language, Literature and Oriental Languages, University of Algiers 2, Department of Linguistics since: 10/05/2016 (currently lecturer in Section "B").

4- Pedagogical activities:

4-1. Supervising the bachelor's and master's theses that were discussed

4-2. Published articles:

- An article entitled: "The terminological aspect and its importance in building the computer dictionary of the Arabic language"

Issued by the magazine: Functional Language, which is an international, semi-annual, peer-reviewed periodical (classified C), classification number: 0967-2437: ISSN / deposit number: 1617- 2014. The magazine is issued by Hassiba Ben Bouali University, Chlef, Algeria.

The article was published in Volume 10, Issue 01, Page: 296- 310, Date: 06-17-2023.

4-3- Printed works:

1- Pedagogical publication: Within the "Applied Linguistics" course; as this course is classified within the basic units, programmed for second-year students of the Bachelor's degree / Specialization: Applied Linguistics, Department of Linguistic Studies.

2- International and national scientific interventions:

2-1. International interventions:

- Linguistic methodological approach and modern Khalilian theory: An intervention within the international conference entitled: Issues of modern Arabic linguistics in light of the theory of situation and use, held on: October 25, 2022.

2-2. National interventions:

- Textual consistency in the sermons of Al-Bashir Al-Ibrahimi: An intervention within the national forum entitled: Islamic literature, terms and themes, held on: February 23, 2022.
- Manifestations of linguistic diversity in Algeria and its repercussions on language learning and teaching: An intervention within the national forum entitled: Language teaching in Algeria and the limits of openness to the other, held on: December 5, 2023.

- The reality of teaching arts at the university (foundations and theories): An intervention within an in-person study day on: Arts at the university - reality and challenges - held on: December 5, 2023.

3- Membership of scientific committees for scientific forums, seminars and meetings:

- Member of the scientific committee of the scientific symposium, entitled: "The terminological import and the problems of its reception in contemporary Maghreb criticism", held at the Faculty of Arabic Language, Literature and Oriental Languages, on: Saturday, April 29, 2023.
- Member of the scientific committee of the symposium Scientific, entitled: "The Arabic Language, the Language of Sciences, Poetry and Arts", held at the Faculty of Arabic Language, Literature and Oriental Languages, on: Wednesday, December 20, 2023.
- Participating member in organizing the activities of the joint scientific symposium, entitled: "The Arabic Language, the Language of Sciences, Poetry and Arts", held at the Faculty of Arabic Language, Literature and Oriental Languages, on: Wednesday, December 20, 2023.
- Participating member in the scientific committee of the symposium, entitled: "Women and their role in preserving and maintaining arts, the arts of speech and forms of tangible heritage", held on: March 7, 2023.
- Participating member in most of the meetings of the Department of Linguistics at the Faculty of Arabic Language, Literature and Oriental Languages, related to the workshops of the preliminary project to reform and modernize the higher education sector.

4- Membership of the Reading Committee (Reviewer or Assistant Editor in a Scientific Journal):

- **Member of the Arbitration Board of the Journal:** "Problems in Language and Literature" issued by the University of Amin El Akal Hadj Moussa Ag Akhmok in Tamanrasset/Algeria, with the international number [1586-2335: ISSN and 6634-2600: e ISSN] and classified in the (C/C) section. For the academic year: 2021-2022.
- **Member of the Arbitration Board of the Journal:** "Problems in Language and Literature" issued by the University of Amin El Akal Hadj Moussa Ag Akhmok in Tamanrasset/Algeria, with the

international number [1586-2335: ISSN and 6634-2600: e ISSN] and classified in the (C/C) section. For this year 2024.